

# 離島區

Islands District



賽馬會齡活城市  
Jockey Club Age-Increnity City

策劃及捐助 Initiated and funded by



香港賽馬會慈善信託基金  
The Hong Kong Jockey Club Charities Trust

## 大澳齡活社區

### Tai O Age-friendly Community

主辦 Organised by



### 計劃主要元素

#### Key components

為長者提供家居維修服務及收集長者意見，再與相關政府部門分享。

To Provide housing maintenance and modification services to older people and consolidate their opinions to make respective recommendations to share with relevant government departments.

#### 義工訓練計劃

##### Volunteer Training Programme

為義工提供訓練以提升他們對長者及年齡友善知識的了解，特別是有關家居安全及電力安全的題目，從而加強義工為長者進行家居安全評估。

Provide training to volunteers to enhance their understanding of age-friendly city concepts especially on home safety and electricity safety topics to empower the volunteers to conduct home safety assessment for older people.



#### 「洗樓」計劃

##### Door-to-door Campaign

由有經驗之義工為長者進行家居安全評估及於社區推廣長者及年齡友善的訊息。

Conduct home safety assessment for older people and promote the age-friendly messages in the community by trained volunteers.

#### 家居改善計劃

##### Home Modification Programme

通過家居改善服務為大澳區的長者改善生活環境。

Improve the living environment for older people in Tai O district through providing them the home modification service.



## 講座及長者用品展銷 Silver Hair Product Exhibition



為長者介紹長者日常用品及提供銷售服務。

Introduce the elderly product through product display and offer sales service to the elderly.

## 表達改善社區的意見 Home Safety Seminar

舉辦講座向區內長者提供家居安全的資訊。

Organise seminar to share the message of home safety to the elderly in the district.



## 收集意見共建長者及年齡友善城市 Share Opinions for Building an Age-friendly Community

地區長者團體收集關於社會問題的意見並向區議會提供建議。

District elderly organisations collect opinions about the social problems and provide suggestions to the District Council.

推行日期：2017年8月-2017年12月

Implementation date: August 2017 – December 2017

## 長者及年齡友善社區範疇 Domains of Age-friendly City



房屋  
Housing



信息交流  
Communication  
& Information

